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TE-palvelut 2024 Hankinnat-työryhmä 
Aika 31.1.2025 

 
Paikka Teams-kokous 
 
Läsnä 

Eckstein Taina (VM)  
Erma Raisa (KEHA), puheenjohtaja 
Heinonen Ville (TEM) 
Himanen Laura (Vaasa) 
Hurtig Johanna (KEHA) 
Janhonen Eero (KEHA) 
Kela Eine (ELY) 
Krakau Tarja, (Kuntaliitto) 
Peltoniemi Sari (Turku) 
Ruuskanen Laura (TEM)  
Ruuskanen Niina (Kuntaliitto)  
Räsänen Leena (Raahe) 
Saari Maija (ELY) 
Saari Regina (Tampere/kuutoskaupungit) 
Salovaara Kari (Helsinki/kuutoskaupungit) 
Tapaila Anne (Hollola) 
Tervo Paula (KEHA), sihteeri 
Häyrinen Eero (Hollola), vierailija 
 

Poissa  
Hannula Mikko (ELY)  
Huttunen Marja (ELY) 
Pasanen Mika (Konnevesi) 
Pudas Marja (ELY) 
Salonen Marjaana (KEHA)  
Slaney Johanna (TEM) 
Sommarberg Johanna (KEHA)  
Smolander Pauliina (KEHA) 
Ståhlberg Tanja (TEM) 
Säippä Sari (ELY) 
Virtanen Markku (TEM) 
Vähäpesola Katja (KEHA) 

1 Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen muistion hyväksyminen  

Puheenjohtaja avasi kokouksen. 

Kokouksessa hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 

2 Ajankohtaiset asiat  

Todettiin vuodenvaihteen sujuneen ilman isompia ongelmia. Kokouksen osallistujista monen organisaatio 

on vuodenvaihteessa vaihtunut. 

Muistio 

Asianumero: 
 

Päivämäärä: 31.1.2025 
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Koordinaatioryhmästä ei uutta kerrottavaa. Koordinaatioryhmällä tulee olemaan joitakin seurantapalavereita 

tänä vuonna. 

TEM:n tilinpäätökseen on pyydetty kommentteja TE24-työryhmistä. 

TE24 Hankinnat-työryhmä toteutti syksyllä 2024 kyselyn työllisyysalueille palveluiden järjestämisestä. 

Kyselyä ei tulla toistamaan sellaisenaan vaan palveluihin liittyviä tietotarpeita kartoitetaan osana 

työllisyysalueille suunnattavaa laajempaa kyselyä. Kyselyn tulee organisoimaan KEHA-keskus.  

3 Työllisyysalueiden puheenvuorot: Miltä palvelukokonaisuus alueella näyttää?  

Kokouksessa kuultiin puheenvuorot Tampereen seudun työllisyysalueelta (Regina Saari) ja Päijät-Hämeen 

työllisyysalueelta (Anne Tapaila ja Eero Häyrinen).  

Tampereen seudulla TE-palvelut ovat osa laajempaa ekosysteemiä. TE-palveluiden hankinnat järjestetään 

osana muuta hankintakokonaisuutta. Vuoden 2025 hankintoja on suunniteltu Pirkanmaan ELY-keskuksen 

kanssa ja kuntakokeiluhankinnat suunniteltiin niin, että optioilla voitiin jatkaa vuodelle 2025. 

Palveluhankinnat tullaan toteuttamaan vaikuttavuusperusteisesti ja suuntaamaan rekrytoivammaksi 

huomioiden myös hankinnoilla työllistäminen. Tampereen seudulla TE-palveluiden siirto on sujunut ihan 

hyvin suhteessa isoihin asiakasmääriin. Asiakaspalvelua on pystytty hoitamaan ilman suurempia jonoja. 

Suurimmat haasteet ovat liittyneet starttirahan, palkkatuen ja harkinnanvaraisen kulukorvauksen 

maksatuksen jonoihin. Ostopalveluiden käsittely YA:ssa ja tiedon siirto talousjärjestelmään toimii. 

Tampereen seudulle on tullut vuotta 2024 koskevia työvoimapalveluhankintojen laskuja, joiden vastuu 

kuuluisi KEHA-keskukselle. Sovittiin, että puheenjohtaja selvittää KEHA-keskuksen maksatukselta 

prosessia näiden hoitamiseksi.  

Päijät-Hämeen työllisyysalueella TE-palveluiden siirto onnistui myös odotuksia paremmin. Sidonta-aste 

starttirahoissa ja kulukorvauksissa yllätti. Päijät-Hämeessä on tällä hetkellä tiukka budjetti, jota joudutaan 

seuraamaan. Esimerkiksi yhteishankintakoulutuksia ei voida tällä hetkellä hankkia. Suhteellisen pienenä 

työllisyysalueena Päijät-Häme tekee tiivistä yhteistyötä Lahden kanssa palveluiden järjestämisessä. Lisäksi 

Päijät-Hämeellä on in-house-sopimus Koulutuskeskus Salpauksen kanssa. 

Keskusteluissa todettiin työllisyysalueiden ja niiden tarpeiden olevan erilaisia. Samat teemat kuitenkin 

puhuttavat yli alueiden kuten rahoitukseen ja maksatukseen liittyvät kysymykset. Sekä Pirkanmaan seutu 

että Päijät-Häme totesivat, että he eivät myönnä kuntiin palkkatukea. Lisäksi työllisyysalueilla on puutteita 

tietopohjassa kustannusten jakamiseen kuntien välillä. Jatkossa tavoitteena olisi kustannuksien jakaminen 

aiheuttamisperiaatteella. Lisäksi avoimena on kustannusten jakaminen tilanteissa, joissa toisen 

työllisyysalueen asiakas osallistuu toisen työllisyysalueen palveluun.  

4 Rahoitus ja budjetointi – ryhmän ajankohtaiset   

Ville Heinonen (TEM) kertoi, että rahoitus ja budjetointi -ryhmä ei ole kokoontunut. Työvoimakoulutus ja 

palkkatuki ovat olleet perinteisesti eniten rahaa käyttäviä tuotteita. Budjetointihaasteen jatkossa tuo se, 
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paljonko palveluhankintoihin varataan rahaa ja paljonko jätetään rahaa jatkuvaan palkkatukien 

hakemusvirtaan. 

Kuntien puolelta esitettiin toiveena TEM:n suuntaan jonkinlaista rahoitusinstrumenttia äkillisiin 

rakennemuutostilanteisiin. Työllisyystilanne on tällä hetkellä heikko ja isoja irtisanomisia tapahtuu. EU-

rahoitukset on koettu kankeiksi.  

5 Seuraava kokous ja kokouksen päättäminen  

Seuraava ja samalla TE24 Hankinnat-työryhmän viimeinen kokous on 28.3.2025. Kokouksen asialistalla 

ovat ainakin seuraavat asiat: 

• Työvoimapalveluhankintojen maksatus- ja laskutuskuviot (Pauliina Smolander, KEHA-keskus) 

• Kuntapuheenvuoro maksatuksen sujumisesta 

Puheenjohtaja kiitti keskustelevasta palaverista sekä erittäin mielenkiintoisista esityksistä ja päätti 

kokouksen.  


